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   Protokół Nr  48/2023 

 

Wspólne posiedzenie w trybie hybrydowym  

Komisji Budżetu i Rolnictwa, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju 

Rodziny, Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 25 kwietnia 2023 r. 

 

 

Przewodniczył radny Ryszard Okaj- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 

 Porządek posiedzenia:  

1.Otwarcie posiedzenia.  

2.Analiza materiałów wraz z opiniowaniem uchwał na LII Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. 

3.Wolne wnioski.  

4.Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Mirosław Birecki – Starosta Kluczborski 

2. Magdalena Żmuda - Lewald - Skarbnik Powiatu 

3. Anna Szczygieł - Naczelnik Wydziału Obsługi Finansowo-Księgowej Jednostek        

Organizacyjnych Powiatu. 

 

Ad.1 

Wspólne Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Pan Ryszard Okaj, który przedstawił proponowany porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag 

do porządku i przyjęli go w proponowanym kształcie jednogłośnie.  

We wspólnym posiedzeniu uczestniczyło w sumie 17 radnych.  

 

Ad.2 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do omówienia materiałów na LII Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. Pierwszy projekt dotyczył zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Kluczborskiego na rok 2023. Głos zabrał Pan Starosta, Mirosław Birecki, który 

odniósł się do głównych zmian w uchwale budżetowej. Jeśli chodzi o zwiększenia to 

15.000,00 zł - zwiększenie dochodów bieżących w związku z otrzymaną darowizną z firmy 

Leader Sp.z o.o. z przeznaczeniem na remont odcinka drogi powiatowej nr 1323  

O zlokalizowanego w miejscowości Krzywizna - nakładka, 200.000,00 zł - zwiększenie 

dochodów bieżących z tytułu dotacji z Gminy Byczyna z przeznaczeniem na zadania 

związane z remontem nawierzchni dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy 

Byczyna, 100.000,00 zł - zwiększenie dochodów majątkowych z tytułu dotacji z Gminy 

Kluczbork z przeznaczeniem na "Modernizację poboczy drogi powiatowej nr 1321O 

tłuczniem kamiennym na odcinku ul. Karola Miarki w Kluczborku (od wiaduktu kolejowego 

do skrzyżowania z DK 42C), 241.973,69 zł - zwiększenie wydatków bieżących na realizację 

projektu Erasmus+ „Powrót do przyszłości" w Zespole Szkół Nr 1 w Kluczborku, 18.590,00 

zł - zwiększenie wydatków bieżących na kształcenie w zakresie teoretycznych przedmiotów 

zawodowych realizowanych przez Centrum Kształcenia Zawodowego w Kluczborku. 

Przewodniczący wobec braku pytań przeszedł do opiniowania powyższego projektu uchwały.  
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Komisje głosowały oddzielnie. 

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Zdrowia -10 radnych za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie za. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie za. 

 

Następnie przedstawiono projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Zdrowia -10 radnych za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie za. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie za. 

 

Kolejno przedstawiono projekt w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Kluczborskiego na rzecz Gminy Kluczbork. 

Głos zabrał Pan Starosta, który powiedział, że jest to projekt uchwały, o którym wcześniej już 

wspominano, że będzie po zakończeniu remontu w budynku dawnego MDK. Wkład własny 

Gminy Kluczbork w remont wyniósł ponad 200 tys. zł. Przeprowadzona była 

termomodernizacja. Budynek zostaje przekazany na cel z przeznaczeniem na działalność 

Centrum Kultury w Kluczborku. Odbywać się tam będzie działalność kulturalna. Jeśli cel 

przeznaczenia tego budynku byłby inny niż w wskazany w akcie notarialnym, budynek wróci 

do Powiatu. Radny Jakub Goliński zapytał co z trwałością tego projektu? Pan Starosta 

odpowiedział, że było to przewidziane na etapie pisania projektu, że będzie przekazanie 

nieruchomości. Wkładu Powiatu nie  było. W całości został on pokryty przez Gminę 

Kluczbork. Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który zapytał jaki był zakres remontu i jakie 

nakłady zostały poniesione? Pani Skarbnik odpowiedziała, że ok. 270 tys. było 

dofinansowania, a Gmina Kluczbork dała 230 tys. zł. Remont polegał na wymianie instalacji 

grzewczej, budynek został podłączony do sieci miejskiej ECO. Radny Piotr Pośpiech 

powiedział, że operat jest gotowy od 3 grudnia roku ubiegłego, dlaczego radni go nie znają? 

Jaki był dokładnie zakres prac? Budynek jest dużej wartości i ma zostać przekazany Gminie. 

Może dalej być własnością Powiatu, a resztę spraw można uregulować innymi umowami, 

niekoniecznie przeniesieniem własności. Pan Starosta powiedział, że Gmina Kluczbork 

przekazała szpitalowi kwotę prawie dwukrotnie wyższą niż wartość budynku. Nie jest to 

nowy pomysł, takie były ustalenia od początku i było to wiadome dla wszystkich. Radny Piotr 

Pośpiech powiedziała, że taka ówcześnie była treść listu intencyjnego. Jednak nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby budynek był Powiatu a Centrum Kultury mogło prowadzić tam zajęcia. 

Darowizna jest niepotrzebna. Czy wiadomo od kiedy i jakie działalności będą tam 

prowadzone? Pan Starosta powiedział, że takie ustalenia były od początku. Gmina dotrzymała 

słowa, zmieniła nazwę jednostki. Wspólnie było ustalone, że budynek przejdzie do Gminy. 

Pokryli wkład własny przy remoncie. Jeżeli chodzi o działalność to zapewne po załatwieniu 
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wszystkich spraw organizacyjnych będą mogły ruszyć zajęcia. Obecnie budynek jest 

przygotowany do przekazania. Radny Jakub Goliński zapytał, czy jest możliwość obejrzenia 

budynku po remoncie? Pan Starosta odpowiedział, że tak i wymienił, że w zakres robót 

wchodziła wymiana CO, podłączenie budynku do sieci miejskiej, wymiana okien 

piwnicznych, malowanie budynku, renowacja stolarki okiennej i drzwiowej, malowanie 

wewnątrz budynku, pompa ciepła powietrzna, roboty elektryczne, nowe okablowanie, nowe 

tablice rozdzielcze.  Za dwa dni jest Sesja, więc jeśli radnym pasuje można obejrzeć budynek 

w czwartek o godz. 12:00 przed sesją. Projekt został poddany pod zaopiniowanie.             

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Zdrowia -6 radnych za, 2 radnych wstrzymało się od głosu, 3 głosy przeciw.  

Komisja Budżetu – 5 głosów za, 1 wstrzymujący.  

Komisja Oświaty- 5 głosów za, 1 głos wstrzymujący, 2 przeciw. 

 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku za rok 2022 wraz z wykazem potrzeb  

w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej oraz sprawozdanie z efektów pracy 

organizatora rodzinnej pieczy zastępczej.  

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Zdrowia -jednogłośnie za. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie za. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie za. 

 

Kolejno omówiony został projekt w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia 

świadomości prawnej wśród lokalnej społeczności na temat transplantacji. 

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Zdrowia -jednogłośnie za. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie za. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie za. 

 

Następnie przedstawione zostało sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu 

Kluczborskiego z organizacjami pozarządowymi w 2022 roku oraz sprawozdanie  

z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od 28.02.2023 r. do 30.03.2023 r.  

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Ad.3 

Kolejno przegłosowano wniosek o możliwości odbycia kolejnego posiedzenia Komisji  

w trybie zdalnym.  

 

Komisja Skarg- 1 głos za, 2 osoby się wstrzymały.  

Komisja Rewizyjna- 4 głosy za, 1 radny przeciw.  

Komisja Zdrowia – 5 głosów za, 5 radnych się wstrzymało, 1 głos przeciw. 

Komisja Budżetu – 2 głosy za, 3 radnych się wstrzymało, 1 przeciw.  

Komisja Oświaty- 4 głosy za, 3 osoby się wstrzymały, 1 była przeciw. 
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Następnie w wolnych wnioskach głos zabrał radny Norbert Waliczek, co się dzieje ze sprawą 

z dofinansowaniem do zakupu sprzętu dla straży pożarnej. Obecnie krążą słuchy o powołaniu 

nowego Komendanta Straży Pożarnej. Pan Starosta powiedział, że 3 miesiące temu na 

emeryturę odszedł poprzedni Komendant Straży. Została powołana nowa osoba jako pełniąca 

obowiązki. Nic nie wskazywało na to, że nie zostanie Komendantem. Jednak w ostatnim 

czasie na rozmowie z Komendantem Wojewódzkim okazało się, że zostanie powołana 

całkiem nowa osoba na to stanowisko, co stanowiło duże zaskoczenie dla całego grona 

strażaków. Wpłynęło pismo o akceptację lub brak akceptacji nowej kandydatury. Obecnie 

prowadzone są konsultację w tym temacie. Obojętnie jaka decyzja zostanie podjęta, będzie 

miała swoje wady. Obecnie jeśli chodzi o dofinansowanie do zakupu sprzętu to umowa jest 

jeszcze nie podpisana. Radny Norbert Waliczek powiedział, że wszystkie osoby związane ze 

Strażą Pożarną cieszyły się, że szanse na to stanowisko ma osoba pełniąca obowiązki 

Komendanta. Jest to osoba niezwykle szanowana i wykształcona. Czy może Rada zechce 

podjąć jakieś kroki w akcie protestu? Pan Starosta powiedział, że jeśli wyda opinię negatywną 

to Komendant Wojewódzki powinien przedstawić nową kandydaturę. Jeśli ponownie zostanie 

wydana opinia negatywna, wtedy kompetencje Starosty przejmuje Wojewoda. Można też 

stanowiska nie zajmować, ale to będzie tożsame z tym, jakby ta opinia była negatywna. Głos 

zabrał Przewodniczący Rady Pan Andrzej Olech, który powiedział, że być może warto 

postawić jakieś weto, tak aby jasne było to, że Rada nie zgadza się na takie traktowanie. 

Następnie radny Norbert Waliczek powiedział, że należy o tym fakcie poinformować również 

Komendanta Głównego, który o tej sprawie na pewno nie wie. Głos zabrał radny Wojciech 

Smolnik, który powiedział, że popiera sugestię radnego Norberta Waliczka. Na naszym 

terenie potrzebny jest Komendant na dłuższy czas, a nie na chwilę. Kolejno głos zabrał Pan 

Wicestarosta Lesław Czernik, który zaproponował, aby na najbliższą Sesję przygotować 

stanowisko Rady Powiatu w tej sprawie. Głos zabrał radny Damian Buła, który powiedział, że 

to może być forma uchwały, która później zostanie przekazana do nadrzędnych instytucji,  

w tym do Komendanta Głównego. Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który 

powiedział, że ta procedura jest bardzo formalna i należy zgodnie z procedurą zadziałać,  

a decyzja Starosty co do uzgodnienia kandydatury musi być niejako tożsama z Rada Powiatu. 

Pan Starosta powiedział, że jeśli będzie negatywna opinia Rady odnośnie nowego 

komendanta to taka sama będzie decyzja Starosty.  

 

Ad.4 

Przewodniczący obrad w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował wszystkim 

za udział w posiedzeniu i zamknął wspólne posiedzenie komisji Rady Powiatu w Kluczborku. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa 

Mariusz Pieńkowski 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny                                                                                                    

Robert Wietrzyk 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia,  

Bezpieczeństwa Publicznego 

i Ochrony Środowiska  

 

Wojciech Smolnik 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji 

 

Ryszard Okaj 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Damian Buła 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała : 

Małgorzata Gulanowska 


